

The Village of Rexton
SWEARING-IN CEREMONY
The minutes of
Tuesday, June 8, 2021

Le Village de Rexton
CÉRÉMONIE D'ASSERMANTATION
Le procès-verbal du
mardi 8 juin 2021

The Swearing-in Ceremony for the Council of the Village of Rexton was held in the Council Chambers.

PRESENT

Mayor Elect:	Wayne Carpenter
Outgoing Deputy Mayor:	Albert Corcoran
Councillors Elect:	William Flanagan Elaine Warren Joseph Murphy Judith Whalen
General Manager:	Shane Thomson
Office Manager:	Dianne Robertson
Administrative Assistant:	Nathalie Elward
Director of Public Works:	Brent Goodwin

CALL TO ORDER

The outgoing Deputy Mayor Albert Corcoran called the meeting to order at 6:00 p.m.

APPROVAL OF THE AGENDA

Moved: William Flanagan | Seconded: Elaine Warren
That the agenda be approved.
MOTION CARRIED.

APPROVAL OF THE MINUTES

Moved: William Flanagan | Seconded: Joseph Murphy
That the May 11 regular meeting minutes be approved with the noted correction. MOTION CARRIED.

CORRESPONDENCE

The office received the Declaration of Elected Candidates, as advised by our Chief Electoral Officer.

Moved: Elaine Warren | Seconded: William Flanagan
To file the correspondence for future reference, and actions taken on ones noted. MOTION CARRIED.

PRESENTATION TO & REMARKS FROM THE OUTGOING DEPUTY MAYOR

As he said his farewell, he thanked all for the support during his tenure. In recognition of Mr. Corcoran's dedicated years of service, both as Councillor and Deputy Mayor, a gift basket was presented.

La réunion d'assermentation du Conseil du Village de Rexton a été tenue à la salle du Conseil.

PRÉSENTS

Maire Élu :	Wayne Carpenter
Maire suppléant sortant	Albert Corcoran
Conseiller(ère)s Élu(e)s :	William Flanagan Elaine Warren Joseph Murphy Judith Whalen
Directeur général :	Shane Thomson
Greffière adjointe :	Dianne Robertson
Adjointe administrative :	Nathalie Elward
Directeur des travaux publics :	Brent Goodwin

OUVERTURE DE LA RÉUNION

Le maire suppléant sortant Corcoran ouvre la réunion à 18 h.

ADOPTION DE L'ORDRE DU JOUR

Proposée : William Flanagan | Appuyée : Elaine Warren
Que l'ordre du jour soit accepté.
MOTION ADOPTÉE.

ADOPTION DU PROCÈS-VERBAL

Proposée : William Flanagan | Appuyée : Joseph Murphy
Que le procès-verbal de la réunion ordinaire du 11 mai soit accepté avec l'ajout noté. MOTION ADOPTÉE.

CORRESPONDANCE

Le bureau a reçu la Déclaration de candidat(e)s élu(e)s, comme avisé par la Directrice générale des élections.

Proposée : Elaine Warren | Appuyée : William Flanagan
De classer le courrier pour en faire référence dans l'avenir. MOTION ADOPTÉE.

PRÉSENTATION AU MAIRE SUPPLÉANT SORTANT ET SES REMARQUES

Il a dit ses adieux et a remercié tous pour leur soutien au cours de son mandat. En reconnaissance des années de service dévoué de M. Corcoran, tant à titre de conseiller et du maire suppléant, un panier-cadeaux lui a été présenté.

NEW MAYOR CHAIR MEETING

Mr. Corcoran welcomed newly elected Mayor Carpenter to chair the meeting.

OATH OF OFFICE

Under the power and authority of the Clerk of the Village of Rexton, Shane Thomson administered the oath of office for the Mayor and Councillors Elect.

DISCLOSURE OF CONFLICT OF INTEREST

On assuming office, members were presented with a statement form, which must be filed with the clerk disclosing any actual or potential conflict of interest of which he or she has knowledge.

APPOINTMENT OF DEPUTY MAYOR

The Council shall elect a deputy mayor, in accordance with the By-Law 05-01, section 3(3);

Moved: Joseph Murphy | Seconded: Judith Whalen
That Elaine Warren be appointed as deputy mayor for the Village of Rexton. MOTION CARRIED.

REMOVAL & APPOINTMENT OF SIGNING OFFICERS

This authority is delegated to sign cheques, agreements and other municipal documents;

WHEREAS it is the duty of the Village of Rexton Council to maintain the financial and operational integrity of the municipality;

WHEREAS the former deputy mayor Albert Corcoran no longer holds a seat on Council as of June 8, 2021;

WHEREAS the newly hired General Manager, Clerk and Treasurer, Shane Thomson, was hired retroactive to March 29, 2021;

WHEREAS Councillor Elaine Warren and the Administrative Assistant, Nathalie Elward, were temporarily assigned during the vacancy of the General Manager;

WHEREAS Council can designate a member, generally the mayor, to sign jointly with the Clerk;

Con't...

NOUVEAU MAIRE PRÉSIDE LA RÉUNION

Mr. Corcoran a invité le nouveau maire élu Carpenter à présider la réunion.

SERMENT D'ENTRÉE EN FONCTION

En vertu du pouvoir et l'autorité du greffier du Village de Rexton, Shane Thomson fait prêter le serment d'entrée en fonction au maire et aux conseiller(ère)s

DIVULGATION DE CONFLIT D'INTÉRÊTS

Dès son entrée en fonction, les membres ont été donné un formulaire de déclaration qui doit être déposé auprès du greffier divulguant tout conflit d'intérêts réel ou potentiel dont il a connaissance.

NOMINATION DU MAIRE SUPPLÉANT

Le Conseil élit un maire suppléant en conformité avec l'arrêté 05-01, l'alinéa 3(3);

Proposée : Joseph Murphy | Appuyée : Judith Whalen
De nommer Elaine Warren en tant que maire suppléante pour le Village de Rexton. MOTION ADOPTÉE.

RÉVOCATION ET LA NOMINATION DES SIGNATAIRES

Ce pouvoir est délégué pour signer les chèques, les ententes et autres documents municipaux;

ATTENDU QU'il est la responsabilité du Conseil du Village de Rexton de maintenir l'intégrité financière et opérationnelle de la municipalité;

ATTENDU QUE l'ancien maire suppléant Albert Corcoran n'occupe plus un siège au Conseil dès le 8 juin 2021;

ATTENDU QUE nous avons embauché Shane Thomson comme le nouveau directeur général, le greffier et le trésorier à compter du 29 mars 2021;

ATTENDU QUE la conseillère Elaine Warren et l'adjointe administrative Nathalie Elward ont été nommées temporairement durant la vacance du poste du Directeur général;

ATTENDU QUE le Conseil peut désigner un membre, habituellement le maire, pour signer conjointement avec le greffier;

Suite...

**REMOVAL & APPOINTMENT OF SIGNING OFFICERS
(CON'T...)**

BE IT RESOLVED

THAT the removal of Albert Corcoran is hereby accepted;

THAT Mr. Shane Thomson is hereby appointed as a signing officer for the Village of Rexton;

THAT the removal of Elaine Warren and Nathalie Elward is hereby accepted; and

THAT the Mayor Wayne Carpenter is hereby appointed as a signing officer for the Village of Rexton;

THEREFORE, BE IT RESOLVED THAT, after giving effect to the foregoing, the new and existing signing officers for the Village of Rexton be accepted.

Moved: William Flanagan
Seconded: Joseph Murphy

MOTION CARRIED.

DEPARTMENTAL PORTFOLIOS LIASONS

The mayor presented his recommendations;

MAYOR CARPENTER

- Kent Regional Service Commission
- Intergovernmental Relations
- Union of Municipalities of NB
- Inclusivity

COUNCILLOR WHALEN

- Environment & Community Relations

COUNCILLOR FLANAGAN

- Tourism & Culture

COUNCILLOR WARREN

- Economic Development & Housing

COUNCILLOR MURPHY

- Transportation & Protective Services

Moved: William Flanagan | Seconded: Judith Whalen
That the proposed appointment of portfolios be approved as presented. MOTION CARRIED.

**RÉVOCATION ET LA NOMINATION DES SIGNATAIRES
(SUITE...)**

IL EST RÉSOLU

QUE le retrait de Albert Corcoran soit accepté;

QUE M. Shane Thomson soit nommé un signataire autorisé pour le Village de Rexton;

QUE le retrait de Elaine Warren et Nathalie Elward soient acceptés; et

QUE le maire Wayne Carpenter soit nommé un signataire autorisé pour le Village de Rexton;

IL EST DONC RÉSOLU QUE, après avoir donné effet à ce qui précède, les signataires autorisés actuels et nouveaux du Village de Rexton soient acceptés.

Proposée : William Flanagan
Appuyée : Joseph Murphy

MOTION ADOPTÉE.

LIASONS DES PORTEFEUILLES MINISTÉRIELS

Le maire a présenté ses recommandations;

MAIRE CARPENTER

- Commission des services régionaux
- Relations intergouvernementales
- Union des municipalités du N-B
- Inclusion

CONSEILLÈRE WHALEN

- Environnement et relations communautaires

CONSEILLER FLANAGAN

- Tourisme et culture

CONSEILLÈRE WARREN

- Développement économique et logement

CONSEILLER MURPHY

- Transports et services de protection

Proposée : William Flanagan | Appuyée : Judith Whalen
Que la nomination des portefeuilles proposés soit approuvé tel que présenté. MOTION ADOPTÉE.

The date of the next Regular Council Meeting will be held on Tuesday, June 15, 2021 at 6:00 p.m.

ADJOURNMENT

Moved: Joseph Murphy | Seconded: Elaine Warren
That the meeting adjourned at 6:27 p.m.
MOTION CARRIED.

La date de la prochaine réunion ordinaire du Conseil se tiendra le mardi 15 juin 2021 à 18 h.

AJOURNEMENT

Proposée : Joseph Murphy | Appuyée : Elaine Warren
Que la réunion soit levée à 18 h 27.
MOTION ADOPTÉE

Mayor | Wayne Carpenter | Maire

General Manager | Shane Thomson | Directeur général